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      Аннотация

    
        
          Работа заключается в разработке проекта АЭС в Республике Татарстан с реакторной установкой ВВЭР-500. Реакторная установка ВВЭР-500 отличается от прототипа ВВЭР-1000 уменьшением количества главных циркуляционных петель с 4 до 2. За счет уменьшения количества ТВС с 163 до 109 уменьшен диаметр АЗ. В отличие от бассейна выдержки на АЭС с реакторной установкой ВВЭР-1000 применен одноотсековый бассейн выдержки. Специальное задание заключается в проектирование топливного бассейна энергоблока ВВЭР-500. В результате специального задания выбрано основное оборудование, разработана тепловая схема бассейна выдержки ОТВС. Проект АЭС соответствует современным проектам с ВВЭР, АЭС является пригодной к строительству.
        

        
          The work consists in the development of a NPP design in the Republic of Tatarstan with a VVER-500 reactor facility. The VVER-500 reactor unit differs from the VVER-1000 prototype by reducing the number of main circulation loops from 4 to 2. Due to reduction of the number of fuel assemblies from 163 to 109 the diameter of the nuclear plant is reduced. In contrast to the fuel pool, the NPP with the VVER-1000 reactor unit has a single-compartment deconditioning pool. The special task consists in design of fuel pool of VVER-500 power unit. As a result of the special task the main equipment is selected, the thermal scheme of the spent fuel assemblies' deconditioning pool is developed. The NPP design complies with modern designs with VVER, the NPP is suitable for construction.
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